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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  2 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 12/2013 
Caràcter: ordinari 
Data: 24 d’octubre del 2013 
Horari: 19:30 h a 21.30 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Puiggener 
 
 
Assistents 
 
Cristina Moreno Ramos, presidenta 
Lluís Saila González, vocal de CIU 
Alberto Riosalido Vasallo, vocal del PSC 
Manuel Corral Rodríguez, vocal de l’AV de Can Puiggener 
Anselm Sans Brichs, vocal de l’AV de la Creu Alta  
Josep Maria Galofré Domingo, vocal de les entitats culturals 
Mireia Gargalló Garcia, vocal de les entitats culturals 
Joan Forrellat Escursell, vocal de les entitats esportives 
Aurora Murillo Roman, vocal de les entitats juvenils 
Josep Moreno Gutiérrez, vocal del grup altres entitats 
Rafael Sánchez Montoya, vocal del grup altres entitats 
Daniel Casanellas de Haro, vocal del grup altres entitats 
Maria Lluïsa Miret Pech, representant de l’ES (5%) 
José Alberto García Quintana, representant del PP (5%) 
Pere Güell Gavilán, secretari delegat  
 
Altres assistents: 
 
Ramon Burgués Salse, tinent d’alcalde Àrea de Presidència, Economia i Serveis Centrals 
Jordi Ferrer Perarnau, cap de Serveis Econòmics 
Carles Bericat López, cap de secció de Mobilitat 
Xavier Cañadas Salas, tècnic de la TUS 
Maria Muñoz Martínez, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent  
 
 
Absents 
 
Manel Pizarro García, vocal de CIU 
Francesc Martínez Morlanes, vocal del PSC 
Margarida Solà Montoya, vocal de les entitats culturals 
Francisco García Lorenzo, vocal de les entitats esportives 
Meritxell Fonts Sala, vocal dels centres d’ensenyament 
 



 

 

94 

Excusen la seva absència: 
 
Josep Ayuso Raya, vocal de la llista més votada de la ciutat 
Francisco Navarro Sánchez, vocal de l’AV de Can Puiggener Nord 
Carme Folch Aura, vocal de les entitats culturals 
José Luis Gil Siles, vocal de les entitats regionals 
Natividad Perallón Solans, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal per al 2014. 
3. Presentació de la millora de la xarxa de transport públic. 
4. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Educació i 

Consell de Ciutat. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el president declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
1. Aprovació de l’acta anterior 

 
La Sra. Cristina Moreno, presidenta del Consell del Districte 2, dóna la benvinguda als 
assistents i es presenta com a nova presidenta del Consell. Seguidament, pregunta als 
vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del ple del mes de juny abans de donar-la per 
aprovada. No hi ha cap intervenció i, per tant, s’aprova l’acta per assentiment. 
 
 

2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressuposto Municipal per al 2014 
 
La Sra. Cristina Moreno presenta el Sr. Ramon Burgués, Tinent d’alcalde Àrea de 
Presidència, Economia i Serveis Centrals i el Sr. Jordi Ferrer, Cap de Serveis 
Econòmics.  
 
Pren la paraula el Sr. Ramon Burgués que explica el punt de l’ordre del dia acompanyat 
d’una projecció que es transcriu a continuació. 
 
“Les persones fan la ciutat. La ciutat les persones. 
 
Volem que: 
 

• Tothom se senti atès: cohesió social. 
• La ciutat generi oportunitats: reactivació econòmica. 
• La ciutat ens doni qualitat de vida: millora de l’entorn. 
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• Els nostres ciutadans i ciutadanes estiguin orgullosos de la seva ciutat: 
solvència, transparència i lideratge. 

 
Com ho farem? 
 

• Mantenint les accions dirigides als col·lectius i famílies que més ho necessiten. 
• Garantint uns serveis públics de qualitat per a tothom. 
• Fomentant l’emprenedoria i l’activitat econòmica. 
• Incrementant les accions dirigides a la millora de l’espai públic. 
• Sent solvents, transparents i liderant projectes. 

 
Evolució d’ingressos: 

 
• Evolució d’ingressos de la Generalitat 

 
2010  27.221.945 € 
2011  21.802.110,29 € 
2012  17.029.312,37 € 
2013  17.019.185,58 € 
2014  16.605.183, 10 € 
 

• Total ingressos corrents 
 
2013  159.773.289,42 € 
2014  159.565.496,13 € 

 
Destinació del pressupost 
 

• Serveis interns       9% 
• Actuacions per a l’entorn i l’espai públic 37% 
• Amortització de préstecs i interessos  12% 
• Actuacions per a les persones   42% 

 
Les persones: la cohesió social 
 
Continuarem reforçant el suport a les famílies i als col·lectius amb més necessitats. 
 

• Prop d’1 milió d’euros en beques per a menjadors escolars. 
• 400 mil euros en ajuts per a material escolar. 
• Més de 13,6 milions d’euros dedicats a serveis socials. 
• Més de 250.000 euros per ajudar a pagar la plusvàlua en els desnonaments. 

 
Defensarem i garantirem uns serveis públics de qualitat. 
 

• Més de 700.000 euros destinats a millorar els equipaments. 
• Més de 13 milions d’euros en garantir la seguretat dels nostres ciutadans i 

ciutadanes. 
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La reactivació econòmica. 
 
Mesures per impulsar els teixit econòmic i productiu 
 

• Nous beneficis fiscals en les ordenances fiscals per l’emprenedoria. 
• Increment d’inversió pública en més de 2 milions d’euros. 
• Aposta decidia pel comerç de proximitat i el comerç urbà. 
 

Diferents mesures per incrementar l’ocupabilitat. 
 

• Mig milió d’euros per fomentar l’ocupació. 
• Reforç de l’oferta formativa i de capacitació dels professionals al Centre de 

Formació Cal Molins. 
 

Millorant els espais de convivència ciutadana. 
 

• Més d’1 milió d’euros a parcs, places i equipaments de la ciutat. 
 

Invertint en la viabilitat i el transport públic. 
 

• Prop de 900.000 mil euros en reparació de ferms. 
• 1 milió d’euros en la inversió en el servei d’autobusos. 

 
Dedicant recursos en serveis essencials de l’espai públic. 
 

• Més d’1,3 milions d’euros en col·lectors. 
 

Solvència, transparència i identitat. 
 
Tenint unes finances sanejades. Solvència. 
 

• 16 milions d’euros en amortització de crèdits. 10 milions d’euros en reducció del 
deute viu. 

 
Sent transparents i eficients. 
 

• Millora de l’accés del ciutadà a la informació pública. 
• Nou impuls a la ciutat intel·ligent. 
• Racionalització de la despesa. 

 
Liderant projectes supramunicipals 
 

• B30: pol industrial capdavanter del sud d’Europa. 
 

Pressupost d’ingressos: 
 

• Ingressos financers     6.000.030 € 
• Ingressos directes   68.267.081 € 
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• Ingressos indirectes      5.382.930 € 
• Taxes,  preus públics i altres ingressos 25.210.496 € 
• Transferències corrents   59.469.339 € 
• Ingressos patrimonials      1.235.650 € 
• Ingressos de capital      3.103.574 € 
 

Pressupost de despeses: 
 

• Despeses de personal    56.269.051 € 
• Compra de béns i serveis   61.734.722 € 
• Transferències corrents   21.061.743 € 
• Despeses de capital      9.103.554 € 
• Despeses financeres    20.500.030 € 

 
Ordenances fiscals: 
 

• Pressió fiscal continguda. 
• Tributació per capacitat econòmica. 
• Més beneficis fiscals per a l’emprenedoria, sector econòmic, entitats de la ciutat i 

per la plusvàlua en herències habitatge habitual. 
• No increment de la plusvàlua, vehicles i ICIO. 
• Ajuts per pagar la plusvàlua en desnonaments. 
• IBI, IAE, taxa de residus, increment 1%. 
• La resta de taxes i preus públics, en general, 1% 
• Nova taxa de matrimonis civils i increment del 50% de la taxa de caixers 

automàtics.” 
 

Un cop acabada la intervenció del Sr. Ramon Burgués, pren la paraula el Sr. Jordi 
Ferrer, que mitjançant la documentació (que es va enviar als vocals) de pressupostos i 
ordenances explicarà en detall algunes de les ordenances. 
 
En termes generals, per al 2014, es proposa per a la major part de les ordenances, un 
increment de l’1%. Altrament hi ha ordenances les tarifes de les quals no es modifiquen. 
 
Pel que fa als impostos: 
 

• Impost sobre béns immobles. 
 

- Actualitza incrementant en l’1 % l’escala de renda familiar per l’aplicació de 
les bonificacions de la quota, per a les vivendes habituals dels membres de 
les famílies nombroses. 

- Incrementa en l’! % els tipus de gravamen: dels béns immobles urbans 
residencials passa de 0,545 a 0,551 %, dels béns immobles urbans no 
residencials passa de 0,683 a 0,690 % i els béns immobles de 
característiques especials passa de 1,011 a 1,083 %. 

 
• Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
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- No  incrementa tarifes. 
 

• Impost sobre construccions, instal·lacions i obres 
 

- No incrementa tarifes. 
 

• Taxa pel servei de retirada i immobilització de vehicles i objectes de la via 
pública i l’estada al dipòsit municipal. 

 
- S’actualitzen les tarifes amb un 1% d’increment. 

 
• Taxa per la prestació dels serveis relatius a la prevenció i a la  gestió dels 

residus municipals i assimilats. 
 

- S’actualitzen les tarifes i els trams de renda de la tarifació social en l’1%. 
- Es proposa introduir canvis en el redactat de la bonificació del 75% de la 

quota per a les empreses de nova creació, indicant que només s’aplicarà 
en el primer any de tributació de l’empresa, i la sol·licitud s’haurà 
d’adreçar a Promoció Econòmica que emetrà informe. 

 
• Taxa sobre serveis del Cementiri municipal 
 

- Actualitza les tarifes amb un 1% d’increment. Algun canvi de redactat per 
a fer més entenedora l’ordenança. 

 
• Taxa per utilització privativa d’equipaments culturals, cívics i educatius 

municipals. 
 

- S’actualitzen les tarifes amb un increment de l’1%, excepte els serveis 
generals (conserge) i servei tècnic de so i llum dels centres cívics i l’espai 
polivalent del Parc del Nord que incrementa el 10% per cobrir costos. 

 
• Taxa per la celebració de casaments civils a la corporació. 
 

- Es crea aquesta taxa amb diferents tarifes: Celebració de casaments al 
saló de plens 230 €, celebració de casaments a la sala de govern 180 €, 
celebració de casaments sense cerimònia 40 €. Les dues primeres tarifes 
tindran una bonificació del 50 % quan un o tots dos contraents estigui/n 
empadronats a Sabadell. 

 
• Taxa per entrada de vehicles a través de les voreres i les reserves de via pública 

per a aparcament, càrrega i descàrrega de mercaderies de qualsevol mena. 
 

- Les tarifes s’actualitzen incrementant-les en l’1%. 
- Es modifica el càlcul de la quota tributaria, per tal de diferenciar el 

corresponent a la reserva d’espai a la via pública, les ampliacions de 
gual, la càrrega i descàrrega i els serveis de sortida d’emergència, del de 
la quota de les ampliacions de gual. 
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- S’elimina l’obligació de col·locar l’adhesiu renovable anualment a la placa 
de gual. 

 
• Taxa per estacionament de vehicles de tracció mecànica a les vies públiques 

municipals. 
 

- Les tarifes incrementen en l’1%. 
- El preu per anul·lació de sanció passa de 6 a 8 euros. 
- S’introdueix una bonificació del 50 % per als vehicles elèctrics. 

 
• Taxa per la instal·lació de caixers automàtics a les façanes dels immobles amb 

accés directe des de la via pública. 
 
- Incrementa les tarifes amb el 50 %. 

 
Un cop acabada la intervenció, la Sra. Cristina Moreno obre un torn de paraules. 
 
Pren la paraula la Sra. M. Lluïsa Miret vol saber si no tenir l’adhesiu col·locat a la placa 
de gual no comportarà problemes amb els veïns. 
 
El Sr. Jordi Ferrer comenta que a vegades aquests adhesius es perden o desenganxen. 
La Policia Municipal mitjançant una PDA podrà comprovar si han pagat el rebut 
 
El Sr. Manuel Corral comenta que hi ha molts guals que tenen placa i no estan al 
corrent. 
 
El Sr. Ferrer comenta que són dues coses diferents. Una cosa és la llicencia de gual i 
l’altra és haver pagat el rebut anual. Que el gual sigui vigent significa tenir la placa 
metàl·lica, no haver pagat el rebut anual no fa que aquest gual s’anul·li. Únicament es 
treu la placa metàl·lica quan es dona de baixa. 
 
La Sra. M. Lluïsa Miret vol saber si una persona dona de baixa el gual venen a retirar la 
placa. El Sr. Ferrer comenta que ho desconeix, potser s’hauria de posar com a condició 
portar la placa quan es donin de baixa. 
 
Pren la paraula la Sra. Aurora Murillo, comenta que en alguns llocs hi ha placa, rebaix 
de vorera però no hi ha entrada de pàrking sinó una porta d’habitatge. Pren la paraula el 
Sr. Ramon Burgués, comenta que aquest canvi s’ha fet perquè a vegades Policia 
Municipal no multava perquè no hi havia l’adhesiu i el gual era vigent i estava al corrent 
de pagament del rebut. Ara es podrà comprovar mitjançant PDA si el rebut està al 
corrent de pagament i es podrà multar. 
 
Pren la paraula una senyora del públic assistent, i vol saber si el pressupost destinat a 
recollida i tractament de residus i neteja viària només és pel tractament de residus. El 
Sr. Ferrer comenta que el pressupost és per la neteja de carrers i per la eliminació i 
recollida de residus. I la senyora intervinent pregunta pels contenidors que hi ha al 
carrer, a la qual cosa el Sr. Ferrer li contesta que hi ha un pla per a renovar-los tots. 
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El Sr. Ramon Burgués comenta que al Ple Municipal del dia 5 es farà una aprovació 
inicial dels pressupostos. Hi haurà 15 dies per fer al·legacions pel que fa als 
pressupostos i 30 dies pel que fa a les ordenances. Abans de Nadal es farà l’aprovació 
definitiva. 
 
El Sr. José Alberto Garcia Quintana  vol saber si s’han fet les previsions de despesa 
d’aquests pressupostos per districte. El Sr. Ferrer comenta que no. Pren la paraula el 
Sr. Ramon Burgués, comenta que per districtes no es pot fer perquè la necessitat de la 
ciutat és diferent a cada barri. Des de Via Pública es farà un pla d’actuació per als 
barris. A principis d’any es presentaran les actuacions. 

 
Un cop acabades les intervencions, la presidenta del Consell agraeix la participació del 
Sr. Ramon Burgués i del sr. Jordi Ferrer en aquest Consell de Districte i tanca aquest 
punt de l’ordre del dia. 

 
 
3. Presentació de la millora de la xarxa de transport públic 

 
La Sra. Cristina Moreno presenta el Sr. Carles Bericat, Cap de Secció de Mobilitat i el 
Sr. Xavier Cañadas, responsable tècnic de la TUS. 
 
El Sr. Carles Bericat comenta que amb aquests canvis es vol donar cobertura a tota la 
ciutat, és una proposta que es portarà a terme cap a finals de novembre.  
 
Es tracta d’una xarxa molt similar a la que ja tenim. I amb això es vol donar cobertura a 
les estacions, tanatori i Sant Fèlix. 
 
El Sr. Carles Bericat explica amb més detall el punt de l’ordre del dia acompanyat d’una 
projecció que es transcriu a continuació: 
 
“Aspectes fonamentals: 
 

• Aspectes comuns entre la situació actual i la nova xarxa. Mantenen recorregut i 
freqüència: 

 
- Línies 1,2 i 3: Configuren l’eix vertical (nord-sud). Són línies amb un 

servei conjunt en el tronc central on permet obtenir una freqüència de 5 – 
6 minuts de forma coordinada. 

- Línia 8 
- Línia 12 
- Línia 23 

 
• Aspectes diferencials entre les dues propostes. Millora del servei: 
 

- Línia 4 i 6: Les línies 4 i 6 es transformen en les línies 4 i 44 canviant 
recorregut i freqüència, creant el nou eix transversal (est-oest) que 
connecta Poblenou i Torre-romeu amb Can Rull, passant pel Centre i 
Merinals. Suposa una major oferta de servei i una millora de les 
freqüències de pas. Així, es crea un corredor comú amb un servei 
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combinat entre les dues línies amb una freqüència de 15 minuts i de 30 
minuts en la resta de la línia. En dissabtes, només circularà la línia 4, ja 
que fa tot el recorregut la 44. 

 
- Línia 5 i 55: Configuren l’eix diagonal des de Les Termes a Via 

Alexandra, passant pel Centre i l’Eix Macià. La línia 5 modifica la seva 
freqüència a 20 minuts i manté el recorregut amb la possibilitat d’ampliar-
ho en un futur al barri de Can Gambús. La línia 55 es crea amb una 
freqüència de 20 minuts i amb un recorregut idèntic a la línia 5, excepte 
en el tram oest de la ciutat, on es desvia cap a Can Llong i la Roureda en 
lloc de Can Rull. Suposa una major oferta de servei i una millora de les 
freqüències de pas. Aquesta modificació crea un corredor comú amb un 
servei combinat amb una freqüència de 10 minuts entre Les Termes i la 
Creu de Barberà amb Via Alexandra, passant pel Centre de la ciutat, amb 
uns extrems amb freqüència de 20 minuts. 

 
- Línia 7 i 11: Les línies s’exploten conjuntament amb una freqüència de 30 

minuts. La línia 7 modifica el seu recorregut a partir de Can Rull 
continuant per Carretera de Terrassa fins a Castellarnau, creant un 
trajecte més ràpid i directe amb el Centre. A Castellarnau continua com a 
línia 11 que dobla el servei i modifica el seu recorregut, incorporant el 
trajecte de la línia 9, connectant tota la ciutat mitjançant la Gran Via. Així, 
circularà des de Castellarnau per la Gran Via fins Antoni Llonch, on 
entrarà al Centre per Alfons XIII i continuarà per Rambla fins arribar a la 
Gran Via on connectaria amb el recorregut actual fins Sant Pau de Riu-
Sec. 

 
- Línia 9: Passa a ser la 11 

 
- Línies 10 i 80: Les línies 10 i 80 s’exploten conjuntament i modifiquen el 

seu recorregut (principalment al Centre i puntualment als extrems) per 
aconseguir trajectes més ràpids i directes.” 

 
Un cop acabada la intervenció del Sr. Carles Bericat, la presidenta del Consell obre un 
torn de paraules. 
 
Pren la paraula el Sr. Manuel Corral, vol saber si el recorregut per anar des de Can 
Puiggener fins al tanatori és el mateix. El Sr. Xavier Cañadas comenta que segueix el 
mateix recorregut, a partir d’ara el 7 no passarà pel c. Vilarrubias, anirà cap a l’estació 
d’autobusos. El Sr. Carles Bericat comenta que es donarà informació dels nous 
recorreguts i d’horaris. 
 
El Sr. Manuel Corral comenta que han tret de l’oficina del BBVA a Can Puiggener la 
màquina que ven els bitllets d’autobús i volen demanar si es pot posar una màquina al 
Centre Cívic de Can Puiggener, ja que al barri no tenen un altre lloc per anar a comprar-
los. 
 
La Sra. Cristina Moreno comenta que ho han sol·licitat i s’està estudiant la possibilitat de 
posar-la. 
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El Sr. Xavier Cañadas comenta que el BBVA no vol tenir les màquines a les seves 
oficines i les han retirat. A partir d’ara es poden comprar al Banc de Sabadell. Ells no 
tenen cap inconvenient en acceptar propostes, en altres barris estan a la venda en 
llibreries. El Sr. Carles Bericat comenta que ho parlaran amb el departament que porta 
el Centre Cívic. 
 
Pren la paraula el Sr. José Alberto Quintana, comenta que les línies 1, 2 i 3 són 
intocables, els barris perifèrics són els més perjudicats, considera que al centre hi ha 
excés d’autobusos. 
 
La Sra. Cristina Moreno comenta que cap al centre hi va molt gent i és necessari que hi 
passin aquests autobusos. 
 
El Sr. José Alberto Quintana comenta que molta gent que agafa el número 7 i es baixa a 
la Via Massagué, ara no ho podrà fer. El barri de Can Puiggener es troba a la perifèria i 
considera que es troben aïllats. 
 
Un cop acabades les intervencions, la presidenta del Consell agraeix la participació del 
Sr. Carles Bericat i del sr. Xavier Cañadas en aquest Consell de Districte i tanca aquest 
punt de l’ordre del dia. 
  
 

4. Informació dels representants en els consell sectorials de Salut, Esports, Educació i 
Consell de Ciutat 
 
Pren la paraula la Sra. Cristina Moreno per comentar que no s’ha fet cap reunió dels 
Consells sectorial de Salut, Esports, i Ciutat. S’ha fet una reunió del Consell sectorial 
d’Educació però la representant no ha assistit al Consell de districte. 
 
 

5. Comunicacions 
 
La Sra. Cristina Moreno dóna la paraula al Sr. Daniel Casanellas. El Sr. Casanellas 
comenta que es donarà de baixa del Consell de Districte 2 degut a que la seu de la seva 
entitat ha canviat i ara està al districte 5. Vol donar les gràcies als membres del Consell 
de districte. 
 
La Sra. Cristina Moreno agreix la seva intervenció i els hi desitja bona sort. 
 
Pren la paraula la Sra. Aurora Murillo que vol comentar que es donarà de baixa del 
Consell de districte, ja que es donarà de baixa de la entitat a la que representa. 
 
 

6. Torn obert de paraules 
 
La Sra. Cristina Moreno obre un torn de paraules. 

 
Pren la paraula el Sr. Manuel Corral que vol manifestar que fa un temps es van fer uns 
processos participatius per decidir on invertir uns diners que hi havia pel districte. En 
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aquest procés es va decidir rehabilitar la Pl. Pep Ventura. Ara, passat un temps aquesta 
rehabilitació no s’ha fet i demana al Sr. Anselm Sans que prengui mesures per a què 
aquests diners no es perdin. 
 
La Sra. Cristina Moreno despedeix la sessió oferint-se a incorporar a les sessions del 
Consell totes les temàtiques que els membres vulguin aportar. 

 
 
En no haver-hi més intervencions, la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretari 
delegat, estenc aquesta acta. 
 
El secretari delegat Vist i plau  

La presidenta 
 


